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Stelian Ion, despre SIIJ: Decizia CCR intra cumva în contradictie cu cea a CJUE; e

de asteptat o reactie a CE

Ministrul Justitiei, Stelian Ion, a declarat marti ca decizia Curtii Constitutionale privind functionarea

Sectiei speciale este cumva în contradictie cu decizia CJUE, iar în context este de asteptat o reactie din

partea Comisiei Europene.

 

"Decizia CCR intra cumva în contradictie cu decizia Curtii de Justitie a Uniunii Europene, în sensul în care se

stabileste prevalenta dreptului intern asupra dreptului Uniunii Europene. Acest lucru nu poate decât sa încurce si

mai tare. Este de asteptat pe viitor o reactie din partea Comisiei Europene, pentru ca lucrurile nu pot ramâne asa. În

general, curtile constitutionale din spatiul Uniunii Europene au avut un dialog bun cu Curtea de Justitie a Uniunii

Europene, lucrurile sunt armonizate, doar ca uneori exista astfel de decizii care vin în contradictie cu ceea ce spune

CJUE si în cazul acesta nu ramâne decât un instrument, acela în care Comisia Europeana sa ia atitudine si, cum se

pare ca deja a procedat în cazul Germaniei, e posibil sa ne asteptam pe viitor ca se va întâmpla si în cazul

României", a spus ministrul la RFI.

 

Stelian Ion a aratat ca "dezamorsarea" problemei vine prin desfiintarea SIIJ, însa trebuie atentie la modul în care

sectia va fi desfiintata.

 

"În orice caz, noi nu trebuie sa asteptam sa se acutizeze aceste probleme. Ele pot fi dezamorsate si dezamorsarea

vine printr-un gest normal, acela ca în Parlament, în Senat, sa fie desfiintata aceasta sectie, sa fie reîntregita

competenta DNA, astfel cum, pâna la urma, ne-am asumat si în programul de guvernare, astfel cum rezulta si din

rapoartele MCV, astfel cum rezulta din celelalte recomandari care ne spun ca lupta împotriva coruptiei trebuie

continuata, trebuie sa tinem cont de principiul specializarii procurorilor. (...) Trebuie sa fim foarte atenti ca, odata

cu desfiintarea Sectiei de investigare a infractiunilor din justitie, sa ajungem la o solutie legislativa acceptabila, în

sensul în care sa nu o reînfiintam sub o alta denumire, sub acoperisul tot al Parchetului de pe lânga Înalta Curte de

Casatie si Justitie, pentru ca si acum Sectia speciala se afla în cadrul Parchetului General, e organizata în cadrul

Parchetului General. Ideea de a desfiinta sectia si de a o reînfiinta sub o alta denumire sau de a trimite toate

dosarele catre o alta sectie, tot unica la nivel national, în cadrul Parchetului General, care sa afecteze competenta

pe parte de lupta împotriva coruptiei, aceasta nu poate fi primita si trebuie sa fim foarte atenti la cum desfiintam

sectia", a mai declarat ministrul Justitiei.

 

Din punctul sau de vedere, solutia corecta este reprezentata de desfiintarea sectiei si respectarea competentei dupa

materie.

 

"Solutia corecta este cea pe care a promovat-o Guvernul si aceasta înseamna desfiintarea sectiei si respectarea

competentei dupa materie, astfel încât dosarele care tin de criminalitatea organizata sa mearga la DIICOT, cele

care tin de coruptie sa mearga spre DNA, cele care au un alt obiect sa mearga, dupa competenta, la parchetele fie

de pe lânga Înalta Curte, fie de pe lânga curtile de apel, deci este o competenta împartita, partajata între mai multe

structuri de parchet. Este solutia cea mai buna, a fost eficienta în trecut. Or, acum, daca se merge spre solutia în

care sa fie ocolit DNA-ul, ar fi un semnal foarte, foarte gresit care s-ar da fata de ideea de lupta împotriva

coruptiei, adica ar fi un vot de blam fata de DNA, nemeritat si care nu poate fi acceptat, în opinia mea", a adaugat

Stelian Ion. 
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